
2021.03.08 – Dagsorden Skolebestyrelsesmøde Skoledistrikt Vest 

Kl 18.30-21 via teams 

Afbud/fraværende: Karina Svendsen, Lasse Burholt, Carsten Kassow, Maria Lehmann, Lars Chr. Thorvil, Peter Mellergaard 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt med den tilføjelse, at evaluering af overgang fra Gærum til Bangsbostrand Skoleafdeling for kommende 7. 

klasse medtages under punkt 6. 

 

2. Ordensregler  

se bilag 

Det udsendte udkast godkendt. Dog flyttes ”Tobak/alkohol” op, så det står lige efter ”Adfærd”. 

 

3. Princip for klassedannelse 

se bilag 

Brian gjorde rede for forældrehenvendelse og efterfølgende svar herpå vedr. eventuel sammenlægning af tre anden-

klasser til to tredjeklasser på Bangsbostrand Skoleafdeling. I den forbindelse var forældrerepræsentanter fra de berørte 

klasser inviteret som gæster til punktet. Der var mødt 5 forældre, som repræsenterede de to af klasserne. 

Brian opsummerede problematikken i den aktuelle sag, og forældrene fremlagde deres synspunkter. I prioriteret 

rækkefølge var ønskerne fra forældreside: 

a) Undgå sammenlægning af klasserne 

b) Fastholde to af klasserne og dele den sidste ud på de to eksisterende med udgangspunkt i hvilke klasser, der fungerer 

bedst. 

c) Vigtigt at lytte til dem, der er tættest på i det daglige – lærerne, når nye klasser skal etableres. 

d) At sammenlægning foregår så nænsomt som muligt. 

Forældrene ønskede kortest mulig tid fra evt. endelig beslutning til effektuering. 

Brian foreslog, at tage en generel drøftelse af klassesammenlægninger op på et kommende visionsseminar. Det handler jo 

om ressourcer. 

Brian rundsender det afgivne svar til forældrene til alle bestyrelsens medlemmer. 

Det rundsendte udkast til princip for klassedannelse blev herefter drøftet. Der blev tilføjet og ændret lidt i de to sidste 

dots i handlingsplanen, hvorefter princippet blev vedtaget og rundsendt til hele bestyrelsen. 

4. Nyt fra elevrådene 

Ingen af de lokale elevråd havde kunnet afholde møde. Derimod havde der været afholdt virtuelt fælleselevrådsmøde. 

Her har man udarbejdet et skriv til alle afdelingsledere med 10 punkter/ønsker til, hvordan skolen kan imødekomme 

elevernes behov i denne coronatid. 

Der var stor anerkendelse og ros til fælleselevrådet for arbejdet, som vil blive drøftet i personalegrupperne ude på 

afdelingerne. 

På samme vis var der fra bestyrelsen stor ros for initiativet ”Ud af hamsterhjulet”, og der blev udtrykt stolthed over, at 

vore to elevrepræsentanter i Vest har spillet en så central rolle i initiativet til og selve afviklingen af eventen.  

Fælleselevrådet havde evalueret på eventen. Der var altovervejende positive tilbagemeldinger. Hos et fåtal vurderedes 

enkelte indslag dog mere relevante end andre, og enkelte syntes, at varigheden på fire timer var i overkanten. 

 

5. Konstituering 

Der blev ikke på mødet fundet en ny formand til afløsning af den nuværende fra og med det kommende skoleår. Der blev 

opfordret til, at man hver især kom med forslag til, hvordan man generelt kan rekruttere nye forældre til 

bestyrelsesarbejdet for den kommende valgperiode. Problemstillingen med rekruttering blev foreslået taget op på 

visionsseminaret. 

 

6. Skoleårets planlægning 

 Ressourcen skal godkendes på B&U-mødet i morgen. Jette orienterede desuden kort om den forestående proces. 

Bestyrelsen tænkes indkaldt ekstraordinært møde med ”Skoleårets planlægning” som eneste punkt på 
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dagsordenen medio marts, når ledelsen har kigget på tallene og har udarbejdet et udspil til en overordnet 

ressourcefordeling i distriktet. 

 På Bangsbostrand Skoleafdeling har man af såvel elever som forældre fået evalueret overgangen fra Gærum til 

Bangsbostrand og de deraf følgende nyetablerede 7. klasser. Eleverne havde udtrykt, at det var dejligt, at de selv 

havde været med til at vælge klassekammerater. De fandt introtiltagene sjove. Enkelte elever havde udtrykt, at 

det havde været træls at skulle deles op i nye klasser. Det generelle billede var en klar positiv tilbagemelding. 

Forældrene havde intet nævnt om corona, selvom det havde sat en begrænsning ift. de tiltag, der var påtænkt. De 

var tilfredse med introen, glade for de nye klasser, eleverne virkede trygge, det var dygtige lærere, og 

kommunikationen havde været fin. Enkelte havde opfattelse af mere uro og en undren over, hvorfor de 

eksisterende klasser på Bangsbostrand skulle brydes op. Det var også blevet nævnt, at der ikke havde været 

afholdt forældremøde. Der blev dog holdt forældremøder i klasserne i begyndelsen af skoleåret. Alt i alt var der 

også fra forældreside en klar positiv tilbagemelding. På baggrund af de positive evalueringer fastholdes 

princippet vedr. overgangen fra Gærum til Bangsbostrand uændret. 

 På torsdag er skolechef, distriktsledere, afdelingsledere og TR’ere indkaldt til møde sammen med 

repræsentanter fra Lærerkreds NORD omkring den lokale udmøntning af den nye arbejdstidsaftale A20 for 

lærerne i Frederikshavn Kommune. 

 

7. Orientering v. Maria/Jette 

 Som opfølgning fra sidste bestyrelsesmøde fortalte Maria, at man havde forhørt sig i de øvrige distrikter ift. 

hvordan man her har forholdt sig til de refunderede covid19-midler. Det var lidt forskelligt, men i store træk 

havde man gjort som os. 

 Flere bestyrelsesmedlemmer havde deltaget i det virtuelle visionsseminar i februar. Teknikken drillede en hel 

del. Dog var der fremkommet mange drømme, tanker og ønsker om den folkeskole, vi kunne tænke os. Referat 

af gruppearbejdet i Distrikt Vest er blevet rundsendt til bestyrelsen. Der blev opfordret til deltagelse ved næste 

visionsseminar den 16. marts kl. 17-20. 

 Der er blevet ansat et podeteam med 6 podere i distriktet, der skal tilbyde to ugentlige covid19-kviktest for 

medarbejdere og elever. Medarbejdergruppen omfatter alle, der har deres daglige gang på skolerne. 

 

8. Eventuelt 

Vores principper er nu samlet i ét digert værk, som ligger på hjemmesiden. Det blev foreslået fortløbende at kigge på et 

par principper ved hvert skolebestyrelsesmøde for derved at sikre, at principperne er opdaterede og stadig meningsfulde i 

hele deres ordlyd. Det blev bemærket, at bl.a. princippet om ”Undervisningens organisering” bør kigges efter i den 

nærmeste fremtid. 
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